
Prázdniny hlásia svoj 
polčas. Aj naše – vaše 
noviny si urobili 
polčasovú – dvojtýždňovú 
prestávku. A rovnými 
nohami sme hupli 
do „uhorkovej“ sezóny. 
Tak totiž v novinárskej 
brandži nazývame 
letný čas dovoleniek, 
kedy sa nič závažné 
nedeje ani v samospráve 
ani – v našom prípade 
– na školách, ktorých 
aktivity v Bánovských 
novinách najviac zapĺňajú 
stránky novín. A tak 
máme konečne priestor 
na dlhšie reportáže a dlho 
odkladané rozhovory 
(od budúceho týždňa). 
Ale aj na vaše letné príbehy 
zo života, ktoré ešte stále 
môžete posielať, tak ako 
aj vaše názory do rubriky 
SOM občan... alebo vaše 
spomienky na okupáciu 
21. augusta 1968... 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka
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Na margo

BTV na nových 
frekvenciách 
a vo vysokom HD 
rozlíšení už čoskoro

Silový trojbojár 
70-ročný Milan 
Gombár opäť 
európskym 
šampiónom

Ako si vy 
spomínate 
na okupáciu 
vojskami 
varšavskej zmluvy 
21. augusta 1968? 
Píšte, volajte...

Rekonštrukcia 
ciest a chodníkov 
prebieha neustále. 
Neparkujte tam, 
kde sa pracuje 

a dodržujte dočasné 
dopravné značenie! 

Neprehliadnite!

Horúčavy nás potrápili 
minulý týždeň a  pravde-
podobne nás ešte čakajú aj 
v prvých augustových dňoch. 
Leto vrcholí a my sa môžeme 
aj v  extrémnych teplotách 
pokojne prechádzať bánov-
ským námestím, napríklad, 

keď ideme na  zmrzlinu či 
na  nákupy. Mesto tu totiž 
dalo vybudovať osviežovaciu 
„bránu“, vďaka ktorej sa 
zvýšila návštevnosť centra 
mesta najmä rodinami 
s malými deťmi...

 Foto: Alena Borszéková

Nová atrakcia 
na námestí!  
Osviežovanie uvítali 
najmä deti 

Rekonštrukcia komunikácií podľa harmonogramu

Kultúrne leto 
v mestskom parku 
s bánovskou 
skupinou The 
Whisky túto 
nedeľu večer

Celé leto máme  a  ešte 
budeme mať v meste rozkopané 
ulice, cesty i chodníky. Bánov-
čania, tak vodiči ako aj chodci, 
musia byť trpezliví, ale najmä 
pozorní a  ohľaduplní, veď 
obrovská investícia mesta je pre 
nás, všetkých. Ako práce postu-
pujú, sme sa po troch týždňoch 
spýtali Vladimíra Vranku, 
vedúceho odboru služieb mestu 
Mestského úradu v Bánovciach 
nad Bebravou:   „Rekonštrukcia 
ciest a chodníkov postupuje podľa 
harmonogramu. V priebehu 29. 
týždňa bol vyasfaltovaný povrch 
ciest na uliciach Novomeského 
a Husitská nová, v priebehu 30. 
týždňa boli na uvedených uli-
ciach zrealizované podrovnávky 

na chodníkoch a  postupne sa 
pokračuje na ulici Sládkovičova. 
Asfaltovanie chodníkov na uve-
dených uliciach predpokladáme 
v priebehu 31. týždňa. Zároveň 
boli zahájené práce na uliciach 
A. Hlinku (na foto), Moyzesova 
a v zmysle odsúhlasených zmien 
v  rozsahu rekonštrukcie aj na 
ulici K priehrade. Na poslednom 
kontrolnom dni 25. júla boli 
odovzdané ďalšie dve komuni-
kácie na uliciach A.  Dubčeka 
a  Matice slovenskej. Počas 
výstavby sa predbežne neobjavili 
žiadne závažnejšie nedostatky, 
drobné zmeny a  odchýlky rie-
šime priebežne.“

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Zaujímavá beseda o prevencii kriminality
pre klientov Centra sociálnych služieb 

Akčný program v dennom tábore Základnej školy Školská

Po predchádzajúcej 
dohode s riaditeľom 

Centra sociálnych služieb 
Bánovce nad Bebravou 
Richardom Makýšom, sa 
4. júla 2018 uskutočnila 
beseda pre klientov 
a zamestnancov centra. 
Besedu „o problematike 
ochrany potenciálnych 
obetí trestných činov“ 
zabezpečil Odbor prevencie 
kriminality kancelárie 
ministra vnútra SR, v rámci 
národného projektu 
Zlepšenie prístupu obetí 
trestných činov k službám 
a vytvorenie kontaktných 
bodov pre obete. 

Počas preventívnej akcie boli účastníci 
oboznámení o  realizácii projektu ako aj 
o  formách pomoci pre seniorov, ktoré 
získajú prostredníctvom kontaktných 
miest v každom kraji už od novembra 2018. 
Súčasťou zaujímavého programu boli témy 
ako sa nestať obeťou podvodov prostred-
níctvom mobilného telefónu, internetu 

alebo následkom dôverčivosti voči cudzím 
osobám. Odzneli tiež prípady z praxe, zásady 
ochrany osobných údajov i  praktické rady 
ako nebyť okradnutý počas nakupovania 
alebo výletu.

Klienti, ako aj zamestnanci, veľmi 
ocenili doplnkový program tejto akcie, 
ktorým bol po  prvý raz terapeutický pes. 
Išlo o inovatívny prístup k cieľovej skupine 
projektu, ktorý sa ihneď osvedčil. Osem-
ročný čierny labrador menom Amigo je 
známy už z  nejednej preventívnej akcie, 
kde spríjemnil náročné témy a  súčasne 

odviedol dobrú prácu s cieľovými osobami 
všetkých vekových kategórií. V rámci tejto 
preventívnej aktivity bol vytvorený dostatok 
časového priestoru aj na  zodpovedanie 
viacerých vecných otázok. Niektoré z nich, 
ktoré vyžadovali viac súkromia, zodpovedal 
lektor po ukončení hlavnej časti programu. 
Na záver dostal každý účastník besedy infor-
mačné materiály obsahujúce praktické rady 
ako sa nestať obeťou trestných činov. Akcia 
bola vyhodnotená pozitívne a  aj v  tomto 
zariadení sú aktivity projektu naďalej vítané. 

 Tlačová správa mesta

Vedenie Základnej školy 
Školská, v  spolupráci s  mestom 
Bánovce nad Bebravou pripravili 
pre deti príjemné a  súčasne 
poučné dopoludnie. V  priesto-
roch školy prebiehal začiatkom 
prázdnin denný tábor, ktorého 
pestrý program prišiel obohatiť 
koordinátor prevencie krimina-
lity Miroslav Schlesinger so svojím 

terapeutickým psom Amigom. 
Počas akcie sa deti dozvedeli 
ako nebyť okradnutý o  mobil 
či iné osobné veci, pričom rady 
smerovali aj pre rodičov. Témami 
náučného programu boli predo-
všetkým odporúčania na leto, keď 
nie sú nablízku rodičia. Súčasťou 
pestrého dopoludnia bolo aj 
rozprávanie o  práci polície ako 

aj o vhodnosti, resp. nevhodnosti 
sledovania kriminálok. V  rámci 
tejto témy si deti uvedomili, 
že v  akčných filmoch je veľa 
výmyslov, ktoré im výrazne skres-
ľujú predstavu o polícii. Niektoré 
z nich si mysleli, že policajti drogy 
skutočne ochutnávajú na  jazyk, 
ako to vidia v  kriminálkach. 
Preto nasledovala ukážka 

rôznych špeciálnych pomôcok 
a výstroje polície, ktoré si mohli 
vyskúšať. Najväčším lákadlom 
bol terapeutický pes Amigo, 
ktorý si ihneď získal priazeň 
všetkých detí. Predviedol im, 
ako sa dá poslúchať aj na povely 
dávané pošepky, teda bez zvý-
šenia hlasu, ale aj iné zábavné 
ukážky, ktoré im neraz vyčarili 

úsmev na tvári. Na záver akcie si 
spoločne zopakovali všetky témy 
a  za  odmenu dostali magnetky 
s číslami na  tiesňové telefonické 
linky. Mesto týmto vedeniu školy, 
ktoré tábor organizuje, ďakuje 
za  spoluprácu a  všetkým deťom 
praje pekné prázdniny. 

 Tlačová správa mesta

Dnes píše 
Zuza.nka

Pošta na  Dubničke: V  PON-
DELOK A  V  UTOROK Z  TECH-
NICKÝCH PRÍČIN ZATVORENÉ. 
Nevadí - pôjdem do  mesta. 
Utorok - pošta v  meste - „fronta“ 
až po  dvere. Nevadí - počkám. Vo 
vzduchu ale visí zvláštny pokoj - nič 
sa nehýbe. „Čo sa vlastne deje?“ 
zašumí v  dave. „Nejdú počítače..., 
spadol systém.“ Nevadí - veď to 
nemôže trvať dlho. Zopár jedincov 
to vzdáva, moje poradie sa mení 
k lepšiemu. Aká super pošta! V tom 
sa spoza okienka ozve kompetentný 
hlas: „Všetky pošty na  Slovensku 
majú tento problém. Nevieme, kedy 
bude výpadok siete odstránený.“ 
Tak. A  je to tu. Homo sapiens - 
absolútne závislí na technológiách. 
„Môžem poslať aspoň list?“ pýtam 
sa nesmelo. „Nie, ani to vám neviem 
urobiť bez počítača.“

A  tak sa mi zrazu zacnelo. 
Za ručnými pečiatkami... za vankú-
šikmi napustenými červeným alebo 
modrým atramentom... za sladkou 
chuťou lepidla, keď som nemala 
problém „obliznúť“ známku. 
Moderné technológie, ktoré by nám 
mali pomáhať a načisto nám obrá-
tili životy a  často aj hodnoty... tak 
tieto moderné technológie, keď zly-
hajú, stávame sa úplne bezmocní. 
Nevadí - čím šialenejším tempom 
pôjde technologický pokrok, tým 
rýchlejšie nám začnú chýbať oby-
čajné a  jednoduché veci. (Vždy si 
bola taká naivka, Zuzanka?)  (zb)

Životopisy zasielajte na adresu: anna.lassova@leadec-services.com 

kontakt: 0911 909 478

Lakovňa Leadec so sídlom
v areáli bývalej Tatra Sipox

prijme lakovačov / maliarov
so skúsenosťami. Zručného pracovníka zaučíme.

Strojárska firma Leadec 
so sídlom v areáli bývalej Tatra Sipox 
prijme do 3-zmennej prevádzky

operátorov

Životopisy zasielajte na adresu:
anna.lassova@leadec-services.com

kontakt: 0911 909 478

Základná mesačná mzda 780 €, výkonnostná mesačná odmena do 
110 €, polročné odmeny max. do výšky 50 % priemernej mesačnej 
mzdy, vrátane mesačnej výkonnostnej odmeny. 
Možnosť extra nadčasových príplatkov v sobotu, nedeľu a sviatok 
do výšky 3 €/hod.
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Bánovské televízne vysielanie na nových frekvenciách!
BTV vo vysokom HD rozlíšení čoskoro

Výzvy a upozornenia mestskej polície

Kolobeh vytriedeného odpadu

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery:
 nájom pozemku z  dôvodu hodného osobitného 
zreteľa - Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ 
a spoločnosť HrTech s.r.o., 9. mája 592/22, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 45 958 823, ako nájomca.
 predaj časti pozemku z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa - Mesto Bánovce nad Bebravou ako predávajúci 
a  spoločnosť Západoslovenská distribučná, a.s., Čule-
nova 6, 816 47 Bratislava, IČO: 36 361 518, ako kupujúci.
 ponuka na  nájom nebytového priestoru v  budove 
Domu služieb na nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci sa 
na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 20,24 m2. 
Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk

Mestský úrad Bánovce nad Bebravou 
príjme do pracovného pomeru 

opatrovateľku 
s praxou v ovládaní pásového schodolezu.

Požadované vzdelanie: vyššie, úplné stredné, 
stredné odborné, nižšie stredné odborné vzdelanie 
získané v odbore vzdelávania so zameraním na opat-
rovanie alebo na  poskytovanie zdravotnej starostli-
vosti, alebo akreditovaný kurz opatrovania najmenej 
v rozsahu 220 hodín. 

Kontakt: osobne na MsÚ Bánovce nad Bebravou, 
č. dverí 17, tel. číslo: 038 / 7629 119

Posledným nutným 
krokom, aby sa digitálny 
signál vo vysokom roz-
líšení dostal až k  vám, 
bola inštalácia nového 
vysielacieho zariadenia, 
ktoré umožní odosielať 
operátorom signál v  HD 
rozlíšení. Na  web btv.sk 
a youtube kanál - Bánovské 
televízne vysielanie už 
dlhšiu dobu nahrávajú 
pracovníci BTV príspevky 

vo vysokom rozlíšení. Je 
predpoklad, že sa vysielanie 
BTV vytratí z  ponuky 
káblových operátorov a  to 
z dôvodu prechodu zo štan-
dardného vysielania (SD) 
na  vysielanie vo vysokom 
rozlíšení. Dostupná bude 
len HD verzia BTV na novej 
frekvencii. TV prijímače, 
nie staršie viac ako štyri 
roky, sú schopné automa-
ticky naladiť novú verziu 

TV stanice BTV s  názvom 
BTV HD na  pôvodnom 
poradí bez zásahu užívateľa. 
Výhodou tohto rozšírenia 
je, že Bánovské televízne 
vysielanie budú môcť 
v budúcnosti sledovať nielen 
obyvatelia prímestských 
častí, ale i  zahraniční 
diváci. Vedenie MsKS, pod 
ktoré BTV patrí, i redakcia 
BTV samotná, si uvedo-
mujú, že digitalizácia bola 

nutná už pred niekoľkými 
rokmi, no každá investícia 
je závislá od  rozpočtu. 
Nové informácie, hlavne 
o  v ysielaní, budeme 
postupne aktualizovať pro-
stredníctvom Bánovských 
novín a  na  webe btv.sk 
i  u  káblových operátorov. 
Nový systém bude distri-
buovať digitálny HD signál 
v širokouhlom formáte 16:9. 
 (BTV)

Me s t s k á  p ol íc i a 
Bánovce nad Bebravou 
aj počas týchto letných 
prázdnin realizuje častejšie 
kontroly detských ihrísk. 
Dôvodom je zamedzenie 
ich poškodzovania a dohľad 
nad tým, aby na nich nedo-
chádzalo k  venčeniu psov. 
Počas denných kontrol 
však hliadky zaznamenali 
v iacero nebezpečných 
kolíznych situácií na  ces-
tách, ktoré spôsobovali 
deti svojou nedisciplinova-
nosťou. Najčastejšie to boli: 

nebezpečné prebehovanie 
cez cestu mimo priechody 
pre chodcov, jazda na bicykli 
v protismere, vozenie sa vo 
dvojici na  jednom bicykli 
a  to vždy bez prítomnosti 
dospelej osoby!

Z  uvedeného dôvodu 
mestská polícia vyzýva 
rodičov, aby poučili deti 
o  rizikách nedodržiavania 
dopravných predpisov. 
Nikto z  nás nechce, aby 
došlo k  ich vážnemu 
zraneniu, ani k  žiadnej 
dopravnej nehode. Ďalej 

upozorňujeme vodičov, 
aby taktiež dodržiavali 
dopravné predpisy a  pou-
žívali včas smerovky. Prax 
totiž ukazuje, že viacerí 
vodiči ich v  meste nepou-
žívajú, čím ohrozujú nielen 
seba, ale aj všetkých účast-
níkov cestnej premávky.

Na  záver sa obraciame 
s  výzvou k  mládeži, ktorá 
si užíva prázdniny a  býva 
vonku do  neskorých 
večerných alebo aj nočných 
hodín. Mládež, uvedomte 
si, že vaše nočné rozhovory 

a  výkriky sa značne ozý-
vajú. Najmä na  sídliskách. 
Žiadame vás preto, aby ste 
rešpektovali nočný kľud 
a  nerušili ostatných, ktorí 
ráno vstávajú do  práce. 
Kvôli vašej „radosti 
z  voľného času“ budíte 
aj malé deti a  tých, ktorí 
potrebujú mať počas 
horúcich nočných nocí 
otvorené okno. Žiadame 
preto o  ohľaduplnosť. 
Veríme, že slušní ľudia to 
pochopia a  podporia túto 
našu výzvu.  (MsP)

Spoločnosť RECYKL-
GROUP, a.s. požiadala 
me s to  B á novc e  n a d 
Bebravou o  súčinnosť 
v propagačnej a vzdelávacej 
kampani. Konkrétne vo 
veci zverejnenia dokumentu 
Informácia o  kolobehu 
vytriedeného odpadu, ktorý 
uvádzame v plnom znení:

„Kolobeh odpadu sa 
začína už pri samotnej 
v ý robe ,  kde v ý robca 
určuje, z  čoho sa bude 
výrobok skladať a aký bude 
mať obal. Aby mohol byť 
výrobok využitý, vstupuje 
do  kolobehu spotrebiteľ, 
ktorý daný výrobok zakúpi. 
Po  jeho použití, resp. 
odbalení sa začína proces, 

kedy sa z  výrobku, z  jeho 
časti alebo z  jeho obalu 
stáva odpad. V tomto kroku 
je občan veľmi dôležitý, 
pretože vzniknutý odpad 
umiestňuje do  nádoby 
na  tento druh odpadu 
určenej, aby odpad mohol 
pokračovať spracovaním, 
resp. zneškodnením.

Po zhromaždení odpadu 
v zbernej nádobe (prípadne 
vo vreci) ho odváža zvozové 
auto zberovej spoločnosti. 
Komuná lny odpad sa 
zneškodňuje spaľovaním 
alebo skládkovaním. Práve 
z  tohto dôvodu je veľmi 
dôležitá správna separácia. 
Vy s e pa rov a né  z lo ž k y 
z  komunálneho odpadu sa 

odvážajú a  zhromažďujú 
na  prevádzkach zberovej 
spoločnosti, kde sú následne 
dotrieďované. Takto spra-
cované separované zbery 
sa odvážajú do  spracova-
teľských závodov, kde sa 
pripravujú napríklad dočis-
ťovaním, drvením, tepelnou 
úpravou, ... Triedený zber sa 
tak stáva druhotnou suro-
vinou, ktorá je využitá pri 
výrobe nových výrobkov.

Fi na nč né  ná k lady 
spojené s triedeným zberom 
papiera, plastu, skla a kovov 
nehradí občan v miestnom 
poplatku, ale znáša ich 
v ý robc a v yh radeného 
výrobku. Výrobca znáša 
všetky finančné náklady 

spojené so zberom, pre-
pravou, prípravou na  opä-
tovné použitie, zhodnotenie, 
recyk láciu, spracovanie 
a  zneškodnenie oddelene 
zbieraného odpadu patria-
ceho do vyhradeného prúdu

Správnym triedením 
napomáhame recyklácii, 
čiže opätovnému využitiu 
už použitých materiálov 
a produktov a chránime tak 
životné prostredie.Veríme, 
že sa nám spoločne bude 
dariť pri ochrane nášho 
životného prostredia.“

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
Bebravou reaguje na  pod-
nety občanov, ktorí nahlá-
sili nefunkčnosť osvetlenia 
na  uliciach Moyzesova 
a  Družstevná. Poruchy 
vznikajú   v  podzemnom 
vedení, ktoré nebolo 
rekonštruované v  rámci 
prvej fázy rozsiahleho 
projektu.  

Ako bolo už v  pred-
chádzajúcich tlačových 
správach mesta uvedené, 
presné miesta porúch 
na  týchto rozvodoch 
je niekedy ťažšie nájsť. 
Opravy preto trvajú dlhšie. 
Mesto má v pláne vyhľadať 
najkritickejšie miesta 
podzemného vedenia 
a  pripraviť plán ďalších 

rekonštrukci í .  Tento 
zámer bol aj v navrhovanej 
projektovej verzii vedenia 
mesta, tzn. pôvodne 
mala byť realizovaná 
kompletná rekonštrukcia 
verejného osvetlenia. Táto   
však nebola schválená 
zastupiteľstvom. 

Projektov ý zámer 
by si bol vyžiadal vyššie 
f inančné prostriedky, 
následne by sme však 
ušetrili na  údržbe verej-
ného osvetlenia.  Napriek 
tomu mesto ubezpečuje 
občanov, že akékoľvek 
poruchy sa snaží odstrániť 
v  čo najkratšom čase. 
Za vzniknuté problémy sa 
ospravedlňuje. 

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
Bebravou vyhlásilo súťaž 
o  najkrajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou 2018. Cieľom 
súťaže je krášliť mestské pro-
stredie kvetinovou výsadbou 
a  zeleňou na  verejných 
priestranstvách pred byto-
vými domami, motivovať 
občanov k  snahe starať sa 
o  estetický vzhľad a  čistotu 
svojho bezprostredného 
okolia, vytvárať spoločne 
krajšie bývanie a  zdravšie 
životné prostredie v  meste. 

Súťažiaci môžu zasielať 
do  30. augusta maximálne 
dve fotografie. Môžu tak 
urobiť elektronicky na: 
predzahradka@banovce.sk 
alebo poštou, prípadne ich 
doručia osobne na  mestský 
úrad, oddelenie životného 
prostredia a  to najneskôr 
do  30. augusta 2018. 
Súťažiaci uvedie kontaktné 
údaje: meno, priezvisko, 
adresa a  kontakt (tel. č. 
alebo  e-mail), miesto reali-
zácie predzáhradky (ulica 
a číslo bytového domu). Viac 
na www.banovce.sk.

Dôvody porúch 
verejného osvetlenia

Najkrajšia predzáhradka

Už čoskoro si Bánovčania budú môcť naladiť Bánovské 
televízne vysielanie vo svojich televíznych prijímačoch vo 

vysokom rozlíšení, čiže HD. Doteraz BTV vysielala analógovo...
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Stredným odborným 
školám, ktoré sú v  systéme 
duálneho vzdelávania zapo-
jené, sa po  novom nebude 
krátiť normatívny príspevok 
na žiaka o sumu normatívu 
na  praktické vyučovanie. 
Doterajšie krátenie norma-
tívneho príspevku na žiaka 
mohlo pre školu predsta-
vovať spolu s byrokratickou 
záťažou bariéru pri vstupe 
do systému.

Z novely zákona vyplý-
vajú aj lepšie podmienky pre 
zamestnávateľov. Konkrétne 
ide o príspevok na kompen-
záciu časti nákladov na rea-
lizáciu systému duálneho 

vzdelávania pre malých 
a  stredných podnikateľov 
od  Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR 
(MŠVVŠ SR). Práve tí totiž 
často narážali na  nedo-
statok vlastných kapacít 
pri spĺňaní podmienok 
na  materiálno-technické 
a priestorové vybavenie, ale 
aj personálne zabezpečenie 
výkonu praktického vyučo-
vania v rámci SDV. „Priamo 
od zamestnávateľov v našom 
kraji sme získali spätnú 
väzbu, že duálny systém 
ako taký by bol pre nich 
atraktívnejší, ak by sa s ním 
spájala menšia byrokratická 

záťaž. Nakoľko je naším 
cieľom rozvoj tohto systému 
a tiež čo najviac podporovať 
a  vychovávať priamo vo 
� rmách kvali� kovanú pra-
covnú silu, rozhodli sme sa 
týmto poznatkom z  praxe 
vyjsť v  ústrety. Zásadnou 
novelizáciou zákona preto 
zjednodušujeme adminis-
tratívu a zavádzame daňové 
úľavy pre zamestnávateľov, 
zapojených v  systéme duál-
neho vzdelávania,“ bližšie 
priblížil detaily župan TSK 
Jaroslav Baška, ktorý je 
zároveň aj poslancom NR 
SR. Týmto krokom chce 
parlament motivovať ďal-
ších zamestnávateľov, pre-
dovšetkým malé a  stredné 
podniky, aby sa do  tohto 
systému zapojili. Učebnú 
zmluvu v systéme duálneho 
vzdelávania medzi žiakom 
a danou � rmou bude možné 
uzatvoriť do  31. januára 

príslušného školského roku, 
kým doteraz sa tak dalo 
urobiť do 31. augusta. V sys-
téme duálneho vzdelávania 
TSK už tretím rokom obha-
juje pozíciu lídra. V  práve 
skončenom školskom roku 
2017/2018 bolo medzi 68 
zamestnávateľmi a  žiakmi 
zo všetkých 22 stredných 
odborných škôl v  kraji 
podpísaných približne 300 
učebných zmlúv. V  praxi 
to znamená, že v  rámci 
prvého, druhého i  tretieho 
ročníka systému duálneho 
vzdelávania je v ňom v TSK 
zapojených približne 600 
žiakov. Najviac žiakov je 
do systému duálneho vzde-
lávania zapojených v odbore 
mechanik nastavovač, a  to 
až 234 študentov. Z hľadiska 
kvantitatívneho zastúpenia 
žiakov nasledujú odbory 
mechanik mechatronik 
a obrábač kovov.

Predpoklady na budúci 
školský rok sú ešte optimis-
tickejšie, nakoľko v  roku 
2018/2019 zamestnávatelia 
pre budúcich prvákov v SDV 
ponúkajú 403 voľných 
učebných miest. Ambíciou 
TSK je túto ponuku naplniť. 
„To by znamenalo, že k dote-
rajším  viac ako 600 uzatvo-
reným učebným zmluvám 
by pribudlo ďalších približne 
400, čím by TSK v školskom 
roku 2018/2019 dosiahol 
počet 1 000 učebných zmlúv 
v  systéme duálneho vzdelá-
vania a  opäť by zabojoval 
o  prvenstvo na  Slovensku,“ 
uzatvori la Hi lčíková. 
Novela zákona o odbornom 
vzdelávaní komplexne 
upravuje aj kompetenciu 
samosprávnych krajov 
v  oblasti určovania počtu 
žiakov prvých ročníkov 
stredných škôl v  jednotli-
vých učebných a študijných 

odboroch. „V praxi to zna-
mená, že určovanie počtu 
budúcoročných prvákov 
- stredoškolákov podľa 
jednotlivých študijných 
a učebných odborov nebude 
podliehať schvaľovaniu 
krajským zastupiteľstvom 
ani vydávaniu všeobecne 
záväzného nariadenia. 
Táto kompetencia plne 
prešla na  samosprávny kraj 
a Krajskú radu pre odborné 
vzdelávanie a  prípravu“, 
vysvetlila vedúca Odboru 
školstva a  kultúry Úradu 
TSK Daniela Hilčíková. 
Uvedenú kompetenciu bude 
samosprávny kraj vyko-
návať v  rámci preneseného 
výkonu štátnej správy, čím 
sa celý proces určovania 
počtu žiakov prvých roč-
níkov stredných škôl značne 
zjednoduší.    

 Tlačová správa TSK

T lačová agentúra Slo-
venskej republiky (TASR) 
v spolupráci so Združením 
miest a  obcí Slovenska 
(ZMOS) spustila projekt, 
ktorý má za úlohu posilniť 
spravodajstvo z  jednot-
livých regiónov. Vďaka 
aplikácii s  názvom U  nás 
sa dejú veci sa prostred-
níctvom TASR dostanú 
do  povedomia obyvateľov 
všetky kultúrne, športové 
či iné zaujímavé podujatia 
organizované v regióne.

Informácie o  poduja-
tiach rôzneho charakteru, 
ktoré organizačne zastre-
šujú obce, mestá či vyššie 
územné celky sa v dôsledku 
pretlaku mediálneho trhu 
často nedostanú k príslušnej 
cieľovej skupine Vďaka 
aplikácii tak Tlačová agen-

túra Slovenskej republiky 
(TASR) môže pravidelne 
informovať o  pripravova-
ných aktivitách samospráv 
prostredníctvom agentúr-
neho servisu široký okruh 
médií, ktoré sú jeho odbe-
rateľmi. Trenčiansky samo-
správny kraj sa do aplikácie 
zapojil ako prvý spomedzi 
vyšších územných celkov 
na  Slovensku. Dôvodom 
bolo množstvo podujatí, 
ktoré sa v  regióne každý 
t ý ž d e ň  u s p o r a d ú v a . 
„V  zriaďovateľskej pôsob-
nosti TSK je 12 kultúrnych 
zariadení vrátane knižníc, 
múzeí, hvezdárne či galérie, 
ktoré celoročne organizujú 
atraktívne podujatia pre 
verejnosť všetkých vekových 
kategór ií .  Trenčiansky 
samosprávny kraj navyše 

podporuje desiatky ďalších 
akcií, ktoré organizujú 
napríklad neziskové organi-
zácie či občianske združenia 
v rámci TSK. Preto ma veľmi 
teší, že sa náš kraj zapojil 
do  tejto aplikácie ako prvý 
spomedzi krajov a  každý 
týždeň do  nej prispeje 
aktuálnym prehľadom 
udalostí na  svojom území, 
aby sa o  nich dozvedel 
čo najširší okruh ľudí,“ 
povedal trenčiansky župan 
Jaroslav Baška. Iniciatívu 
TSK zapojiť sa do aplikácie 
uvítalo i  vedenie TASR. 
„Vítame ďalšie zintenzív-
nenie spolupráce s  VÚC, 
konkrétne s  Trenčianskym 
samosprávnym krajom. 
TASR má hustú sieť regio-
nálnych spravodajcov, pre-
tože regionálne dianie patrí 

k  našim prioritám. Priná-
šame informácie bez ohľadu 
na  ich komerčnú hodnotu. 
Zaujíma nás celistvý obraz 
Slovenska. Takáto spolu-
práca nám pomôže priniesť 
ešte viac regionálnych či 
lokálnych podujatí verej-
nosti i všetkým našim odbe-
rateľom,“ uviedol generálny 
riaditeľ TASR Vladimír 
Puchala. Portál www.obce.
tasr.sk, ktorého súčasťou 
je nová aplikácia U nás sa 
dejú veci, poskytuje obciam 
a  mestám jednoduché, 
rýchle informácie o pripra-
vovaných podujatiach vo 
svojich regiónoch. Vytvára 
tak ďalšie možnosti na pro-
pagáciu diania v samosprá-
vach a  zviditeľnenie ich 
aktivít.

  Tlačová správa TSK

spravodajstvo, názor4

Novela zákona o odbornom duálnom vzdelávaní

Aplikácia - U nás sa dejú veci

SOM občan, mám názor... Matica slovenská a slnečný august
Už v  detstve som sa 

stretával s  pojmom Matica 
slovenská. Najprv som ju 
celkom povrchne vnímal ako 
názov ulice v  Bánovciach, 
na  ktorej býval môj krstný 
otec. O  istý čas neskôr ako 
inštitúciu, o  ktorej sme sa 
učili v  škole. Vždy mi rezo-
novala v  mojom vnútri ako 
niečo, čo sa spája s matkou, 
s materským citom. Zrejme to 
vo mne evokovala časť slova 
„mať“. A  možno som nebol 
ďaleko od pravdy. Matica slo-
venská ako nositeľka kultúry. 
Matica slovenská dohliada-

júcana vedomosti a zušľach-
ťovanie ducha „svojich detí“. 
Ako sa dočítame v  ktorej-
koľvek historickej encyk-
lopédii v  printovej podobe 
či na  internete, Matica 
slovenská bola prvá celoná-
rodná slovenská inštitúcia, 
na  ktorej sa systematicky 
pestovali vlastivedné vedy, 
zakladalo sa múzejníctvo 
a archívnictvo, podnecovala 
sa literárna tvorba. Usilovala 
sa zlepšiť postavenie národa 
a  jeho hospodársku prospe-
ritu. Jednoduchšie by sa dalo 
povedať, že vznikla s cieľom 

rozvíjať kultúru, jazyk a šíriť 
osvetu. Matica slovenská 
vznikla 4. augusta 1863 
v Martine, kde sídli doteraz. 
Kedysi bol centrom kultúry 
Turčiansky svätý Martin. 
Prvým jej predsedom sa stal 
Štefan Moyzes, rímskokato-
lícky biskup, pedagóg, kul-
túrny pracovník, oduševnený 
národovec, podporovateľ 
reforiem Ľudovíta Štúra. 
V  roku  1875  uhorská  vláda 
Maticu slovenskú ako inšti-
túciu zakázala. Nepozdávali 
sa jej matičné uvedomelé 
národnostné aktivity. Jej 

činnosť bola znova obno-
vená  po  1. svetovej vojne, 
v  januári  1919. Nezlomnosť 
tejto inštitúcie sa mi opä-
tovne spája s pojmom „mať“, 
s materinskou nezlomnosťou. 
Aká bola pre Slovákov 
významná, ospevuje Pavol 
Országh Hviezdoslav v básni: 
K  znovuotvoreniu Matice 
slovenskej, z ktorej vyberám 
krátky úryvok: „Veď po zdr-
tených na prach okovách, si 
postupuje víťazne i - Slovák! 
(…) Veď sladká matka, naša 
Matica, povstala z  hrobu! 
temer z polstoročnej temnice 

vyviazla! (…) Tak zjednoťte 
sa v mysli, umelci, vedomci, 
všetci! šťastní odkojenci, 
vy vedy, šťastní krásy 
chovanci...“

V  súčasnosti je pred-
sedom Matice slovenskej 
38-ročný JUDr.  Marián 
Gešper. Odhliadnuc od dejín, 
august, to je zároveň 31 tep-
lých letných dní sľubujúcich 
dobitie životnej energie. 
Slnko. Dovolenka. Zrelé 
obilie. Žatva. Voňavá pôda. 
Úroda. Práca na poli. Ovocné 
sady. Zaváranie. Žlté slneč-
nice. Srnčia ruja. Bzukot 

včiel. Rovnako tak končiace 
sa školské prázdniny či skra-
cujúce sa dni. Toto všetko 
sú asociácie viažuce sa 
k mesiacu august. Poddajme 
sa horúcim slnečným lúčom, 
priatelia, oddychujme, rela-
xujme, športujme, grilujme, 
zabávajme sa. Užívajme 
si relax, pretože po  letnom 
období dovoleniek nadíde 
opäť obdobie plného pracov-
ného i školského nasadenia. 
Pravdivo vraví ľudové pore-
kadlo: „Čo august nedopečie, 
to september nedovarí.“ 

 Ján Kšiňan

N ovela zákona o odbornom vzdelávaní 
zlepšuje podmienky pre školy 

i zamestnávateľov zapojených do systému 
duálneho vzdelávania, menia sa aj pravidlá 
určovania počtu žiakov prvých ročníkov.
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Ako si vy spomínate na 21. august 1968?

Ortopedická ambulancia bánovskej 
nemocnice v stredu do 17. hodiny

„Muž s  odhalenou 
hruďou pred okupačným 
tankom v Bratislave - legen-
dárna snímka slovenského 
fotogra� a Ladislava Bielika 
a  jedna zo sto najznámej-
ších fotogra� í 20. storočia 
na  svete - bude hlavným 
motívom na  novej suvení-
rovej eurobankovke. Novinka 
s názvom 50. výročie odporu 
proti okupácii má ambíciu 
byť zberateľským hitom leta. 
Stane sa tak na  50.  výročie 
vpádu vojsk Varšavskej 
zmluvy do  Československa. 
Motív zo slávnej fotogra� e 
sa však neocitne len 
na  suvenírovej bankovke, 
ale zároveň aj na pamätnej 
známke Slovenskej pošty 
a  na  zberateľskej minci 
Národnej banky Slovenska. 
Spoločné uvedenie všetkých 
diel a  ich predaj sa predpo-
kladá na 50. výročie odporu 
proti okupácii 21.  augusta 

2018  v  Bratislave. „O  kon-
krétnom čase a  mieste ešte 
rokujeme so Slovenskou 
poštou, s Národnou bankou 
Slovenska a  Mincovňou 
Kremnica ,“ vysvetľuje 
Miriam Špániková, riadi-
teľka neziskovej organizácie 
Camera Obskura, ktorá 
je iniciátorom všetkých 
spomínaných aktivít. Nová 
suvenírová bankovka má 
hodnotu 0  eur, farbu ako 
päťstoeurovka a  formát ako 
dvadsaťeurovka. Suvenír 
je vytlačený na  pravom 
eurobankovom papieri. Je 
doplnený o mnohé ochranné 
prvky používané na  skutoč-
ných bankovkách, medzi 
ktoré patria vodoznak,  
tlačová značka, ochranný 
pásik, mikrotext, UV 
ochranné prvky, dotykové 
značky pre nevidiacich, 
hologram a  ďalšie. Každý 
kus je podobne ako bežné 

eurobankovky jedinečný 
vďaka osobitému číslu...“

Toľko z  informácií 
z  portálu denníka Pravda, 
ktoré by našim čitateľom 
mali pripomenúť blížiace sa 
okrúhle výročie okupácie. 
A  zároveň by ich mohli 
inšpirovať k  spomienkam, 
ako to prežívali ľudia 
v  Bánovciach a  okolí. 
Budeme veľmi radi, milí 
čitatelia, ak sa s Vašimi spo-
mienkami podelíte aj s ostat-

nými. Radi si Vás v redakcii 
vypočujeme a  spoločne 
napíšeme o  dianí a  najmä 
o  Vašich pocitoch pred 
polstoročím v našom meste. 
Volajte na  0948  602  422, 
038/7602422 alebo emailujte 
na  noviny@kulturabn.sk. 
Vaše spomienky budú veľmi 
dôležité najmä pre mladšiu 
generáciu... 

 Alena Borszéková, 
 šéfredaktorka

Nemocnica Bánovce, 
č len sk upi ny AGE L , 
rozširuje ambu la ntnú 
zdravotnú starostlivosť 
v ortopédii. Od 1. júla došlo 
k  zmene ordinačnej doby 
v ortopedickej ambulancii. 
Po  novom bude lekár 
vyšetrovať pacientov každú 
stredu od  7.00 do  17.00 
hodiny.

Rozšírenie zdravotnej 
starost l ivost i na  orto-
pedickej ambulancii je 
reakciou na zvýšený záujem 
zo strany pacientov. Nemoc-
nica sa chce zamerať najmä 
na  zlepšenie dostupnosti 

a mbu la ntného or tope-
dického vyšetrenia, ako 
aj na  skvalitnenie a  roz-
šírenie liečby na  oddelení 
jednodňovej zdravotnej 
starostlivosti. „Zatiaľ sme 
rozšírili ordinačné hodiny 
poča s  s t redy,  chceme 
vyhovieť aj zamestnaným 
ľuďom, ktorí uprednostňujú 
vyšetrenie v  popoludňaj-
ších hodinách,“ uviedla 
MUDr.  Mina Bobocká ria-
diteľka nemocnice. „Väčšina 
pacientov vyhľadá odbornú 
pomoc ortopéda až pri exis-
tencii bolestivých príznakov. 
Štatistikyhovoria, že orto-

pedické príznaky má každý 
štvrtý pacient, ktorý navštívi 
svojho praktického lekára.“ 
dodala. Pri ortopedickom 
vyšetrení v  ambulancii 
sa diagnostikujú najmä 
vrodené a  získané poruchy 
kĺbov a chrbtice, ich poško-
denie opotrebovaním alebo 
úrazom. Súčasťou vyšetrenia 
je anamnéza, tzn. že pacient 
musí pravdivo informovať 
lekára o  aktuálnych zdra-
votných problémoch a  cel-
kovom zdravotnom stave. Je 
potrebné uviesť aj zdravotné 
informácie o  rodine, type 
zamestnania, voľnočasových 

aktivitách, ktoré by mohli 
ovplyvňovať zdravotný stav. 
Lekár v ambulancii vykoná 
v y š e t ren ia  poh matom 
a  manuálnymi technikami 
fyzikálne vyšetrenie, pričom 
pacient buď stojí, sedí alebo 
leží na vyšetrovacom lôžku. 
Ortopedické vyšetrenie sa 
zväčša dopĺňajú zobrazova-
cími vyšetreniami napríklad 
röntgenovým vyšetrením 
(RTG), ultrazvukom (USG) 
alebo vyšetrením mag-
net ickou re z ona nc iou 
(MR,MRI). 

 Alžbeta Sivá, 
 tlačová hovorkyňa AGEL SK 

 Spoločenská kronika

Jaroslav Reis *1965
Agnesa Böhmová, rod. Kováčová *1936
Rudolf Šiko *1944
Johana Kráľová, rod. Chabadová, *1940
Vladimír Kovalíček , *1956
Anna Sedláková, rod. Dúcka *1931
Ivana Balažovičová, rod. Balažovičová * 1975
Vladimír Boháč *1951
Stanislav Országh *1940
Antonia Kutišová, rod. Grňová *1930
Anna Čelechovská, rod. Čierna *1948

Opustili nás

Peter Modrovič a Petra Blahová
Michal Kasala a Lucia Havlíková
Erik Holý a Nikola Bočáková
Slavomír Vašek a Ing. Renata Morvayová
Dušan Vavro a Jana Hudecová

Uzavreli manželstvo
v nedeľu o 18.30 h v mestskom parku

leto leto Kulturne Kulturne 20182018
´́

...so skupinou The Wisky
Kultúrne leto je naďalej 

aktuálne. V  prvú augus-
tovú nedeľu dostane šancu 
domáca kapela. V  Bánov-
ciach nad Bebravou ich 
pôsobí niekoľko. Piateho 
augusta sa predstaví jedna 
z novších skupín, v hudobnej 
oblasti s neobvyklým menom 
THE WHISKY. Na  kon-
certe sa pravdepodobne aj 
dozvieme, prečo si zvolili 
takéto meno. A  budeme 
sved k a m i z aují mavej 
hudobnej produkcie. Kapelka 
si totiž svoj repertoár zosta-
vila zo známych domácich 
i zahraničných hitov. Mnohé 

z  nich určite poznáme, ale 
Whisky ich zahrá vo svojej 
vlastnej úprave. Kapela 
hrá v  zložení Peter Ďurčo 
a  Tomáš Adamík (gitary), 
Ladislav Hunka (basgi-
tara), Marin Bižik (bicie) 
a  Ivanka Hanáková (spev). 
Nezabudnite, že v auguste sa 
v mestskom parku stretneme 
o polhodinku skôr ako v júli. 
Začíname už o 18.00 hodine 
a  v  prípade nepriaznivého 
počasia sa presunieme 
do  priestorov nového kul-
túrneho centra Ži:va (bývalá 
cukráreň Alši) na Námestí Ľ. 
Štúra.   (bk)

V Informačnom centre
Informačné centrum 

na  námestí ponúka pohľad-
nice, magnetky, ale aj 
zaujímavé knihy a  fotoknihy 
z  nášho regiónu a  o  našich 
ľuďoch. Napríklad aj o našom 
najstaršom oby vateľovi 
mesta a  jeho pomoci iným. 
V  minulom roku vydalo 
katolícke Vydavateľstvo Lúč 
stostránkovú publikáciu. Tí, 
čo majú vieru, vedia hory pre-
nášať, najmä zo spomienok, 
dnes už 97-ročného Ľuda 
Matejova z Bánoviec. 

ZUŠ DK v Bánovciach nad Bebravou
hľadá učiteľov pre 

gitaru, klavír, akordeón, husle a keyboard.
V prípade záujmu sa prosím hláste 

v kancelárii ZUŠ DK osobne
 alebo na tel. č. 038 760 2279, mobil 

0911969771.
Nástupný plat vo výške od 556,50 eur do 944 eur. Výška závisí 

od dosiahnutého vzdelania a dĺžky pedagogickej praxe.
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Gombár opäť európskym šampiónom

Tatran Uhrovec najúspešnejším tímom piatej ligy

Čerstvý sedemdesiatnik dosiahol 
v Plzni už šiesty titul majstra Európy. 
Ten aktuálny je prikrášlený novými 
rekordmi v kategórii Masters 4 do 59 
kilogramov. „V drepe som zvládol 180 
kilogramov, predchádzajúci rekord 
bol 165. V mŕtvom ťahu som dosiahol 
výkon 190 kg. V  celkovom trojboji 
som zaznamenal 470 kilogramov, čím 
som ale o  40 kg prekonal dovtedajší 
rekord,“ hovorí Milan Gombár, ktorý 
sa v  prepočte na  Wilksové body stal 
absolútnym víťazom celej kategórie 
M4. Medzi sedemdesiatnikmi a  star-
šími trojbojármi v Plzni nenašiel kon-
kurenta. Vitálny Bánovčan nachádza 
motiváciu do cvičenia v okolí mladých 
športovcov, medzi ktorými sa pohy-
buje. „Stále som medzi mladými ľuďmi, 
tak ja vek akosi necítim. Choroby ma 
obchádzajú, dúfam, že budem pokra-
čovať v športovaní.“ Veľa sedemdesiat-
nikov chodí k  lekárovi, pán Gombar 
chodí do  posilňovne. Námaha so 

závažiami sa stala pre neho životným 
štýlom. Recept na  športovú dlhove-
kosť má tieto ingrediencie: „Dôležitá 
je strava, samozrejme aj relax. Som 
dôchodca, nerobí mi problém oddych. 
Súčasne takým veľmi dobrým oddy-
chom je pre mňa záhradka, na  ktorú 

chodím manželke pomáhať.“ Mŕtvy 
ťah je jeho najsilnejšou disciplínou 
silového trojboja. Aj vďaka nemu si 
pred konkurenciou vytváral náskok 
a  získaval medaily. Pri jeho neutí-
chajúcej chuti cvičiť, ešte niekoľko 
cenných kovov zaiste získa.  (aj)

 Máte za  sebou vcelku 
úspešnú sezónu, ako ju 
hodnotíte?

Mužstvo sa v  tomto 
ro č n í k u u m ie s t n i lo 
na  piatom mieste a tak 
splnilo cieľ, ktorý si dalo 
pred začiatkom sezóny. 
Po  nevydarenej jesennej 
časti, kedy sme skončili 
s 19 bodmi až na deviatom 
mieste, si hráči, vedenie 
a  tréner sadli za  okrúhly 
stôl a ako sa hovorí „naliali 
si čistého vína“. Následne 
urobili hĺbkovú analýzu 
mužstva a prijali opatrenia, 
ktoré ako sa ukázalo v jarnej 
časti, prinieslo požado-
vané ovocie a  mužstvo 
splnilo cieľ, ktorý si dalo 
pred sezónou. Klub musel 
vyriešiť niekoľko zásad-
ných problémov. Prvým 
bol úzky káder. Situáciu 
sťažilo i dlhodobé zranenie 
Radovana Zaťka a  odchod 
skúsených hráčov Michala 
Stana do  Trenčianskych 
Stankoviec a Borisa Baniata 
do Tempa Partizánske. Pred 
jarnou časťou sa podarilo 
doplniť káder o  mladých 
a  talentovaných hráčov 

z bánovského Spartaka a to 
o  Martina Petríka, Matuša 
Filína a  Ľubomíra Kmeťa. 
K  nim sa pridal skúsený 
matador Andrej Masarovič 
z  Hrušovian a  do  prípravy 
sa po  dlhodobom zranení 
zapojil aj domáci Vladimír 
Provazník. Po  kvalitnej 
zimnej príprave mužstvo 
v  jarnej časti získalo 33 
bodov a  so skóre 28:9 sa 
stalo mužstvom jarnej 
časti. Iba v jednom prípade 
v zachraňujúcom sa Podolí 
okúsili trpkosť prehry (3:2). 
Na našom štíte však zostali 
všetky mužstva z  čela 
tabuľky. Ozdobou našich 
výkonov bola výhra v  28. 
kole v  Lehote pod Vtáč-
nikom 1:3, ako aj následná 
výhra s  Cígľom 1:0. Obe 
tieto víťazstvá s mužstvami 
z  čela tabuľky poriadne 
zamiešali boj o  postup 
do  štvrtej ligy, ktoré 
napokon v poslednom kole 
lepšie zvládli hráči z Lehoty 
a  zaslúžene postúpili. 
Stabilné výkony podávali 
okrem oboch brankárov 
Kolárika a Flóra hlavne skú-
sení hráči Stuparič, Škul-

téty, Zajac, Malina, Vavro, 
Čabrák, Bežo, Provazník. 
Príjemným prekvapením 
boli výkony nestarnúceho 
Masaroviča, ktorý sa stal 
s  9 gólmi našim najlepším 
strelcom jari. Taktiež aj 
hráči z lavičky prispeli k sta-
bilným výkonom mužstva. 

Druhým problémom, 
s  ktorým sme sa museli 
popasovať v  mužstve, bola 
disciplína. Päťdesiat žltých 
kariet a  tri červené karty 
v jesennej časti súťaže nepo-
trebovali ďalší komentár. 
V  jarnej časti to bolo iba 
sedem žltých a  jedna čer-
vená karta, čo hovorí samo 
za seba. Tretí problém bola 
tréningová morálka hráčov. 
Každému je jasné že piata 
liga sa bez kvalitného tré-
ningového procesu už nedá 
hrať. Tvrdá zimná príprava, 
ako aj zdravá konkurencia 
v  mužstve priniesli svoje 
ovocie. Pod úspešnú jarnú 
sezónu sa podpísala hlavne 
dobrá partia, ktorú tvoria 
kvalitní hráči, divácka 
kulisa a  podmienky, ktoré 
klub vytvára pre mužstvo. 
 V  uhrovskom futbale 
nastal progres, čomu pri-
pisujete najväčšiu zásluhu 
na tomto fakte?

Za  posledné roky 
určite. Tatran Uhrovec patrí 
dlhodobo k  futbalovým 
ikonám okresu Bánovce nad 
Bebravou, pretože okrem 
bohatej a  úspešnej histórie 
je tu aj v  súčasnej dobe 
veľa oduševnených ľudí, 
ktorí robia pre futbal v tejto 

známej obci veľmi veľa. Tak-
tiež starostka obce, poslanci, 
prezident klubu a  výbor 
urobili maximum pre to, 
aby to fungovalo. Som rád, 
že môžem po 18-mesačnom 
účinkovaní konštatovať, že 
v  Uhrovci funguje nielen 
futbalový trojuholník hráči 
– funkcionári - tréner, ale 
aj štvoruholník, t.j. diváci. 
Na  zápas doma aj vonku 
chodí v  priemere 100 -250 
divákov a  aj nie po  vždy 
dobrom výkone hráčov 
odmenili potleskom, čo 
nebýva samozrejmosťou. 
Zo svojho účinkovania 
môžem potvrdiť, že v klube 
boli a  verím, že aj zostanú 
seriózne vzťahy. Ani 
uhrovský futbal sa však pred 
pár rokmi nevyhol kríze, 
tak ako to býva aj v  iných 
kluboch. Vďaka obetavým 
ľuďom na  čele s  jej pred-
sedom Dušanom Čabrákom 
a  ostatných členov výboru 
sa podarilo nepriaznivú 
situáciu v  klube rýchlo 
stabilizovať a   postúpiť 
do piatej ligy, kde účinkuje 
už päť rokov . V tejto súťaži 
pravidelne patrí Tatran k jej 
popredným mužstvám. 
Netreba popri práci výboru 
zabudnúť ani na skutočnosť, 
že káder, resp.  kostru tohto 
mužstva tvoria skúsení 
hráči, ako Stuparič, Malina, 
Zajac, Škultéty, Masarovič, 
Kolárik, Vavro, atď., ktorí 
pravidelne obliekali dresy 
vyšších súťaži. Taktiež klub 
mal asi šťastnú ruku aj pri 
výbere trénerov - M. Stu-

parič, Š. Varga, M. Janega, J. 
Parkan, I. Kulíšek, I. Zajac, 
atď., či už pri A mužstve, ale 
aj pri mládeži, s  ktorou sa 
systematicky pracuje. 
 Ako prebieha tréningový 
proces a prípravná časť pred 
súťažou?

S  prípravou sme začali 
3. júla, máme za  sebou 
päťtýždňový tréningový 
mikro cyklus s 3 tréningo-
vými jednotkami a jedným 
prípravným zápasom. Počas 
prípravy sme mali štyri 
zápasy a letnú prípravu sme 
ukončili generálkou 28. júla 
s   treťoligovou Rovinkou 
na jej ihrisku.  
 Aké zmeny čakajú klub? 
Objavia sa v hráčskom kádri 
aj nové tváre?

Je ich dosť. Prácu 
ukončil starý výbor pod 
vedením Dušana Čabráka. 
Aj touto cestou by som im 
v mene svojom i hráčov chcel 
poďakovať za všetko, čo pre 
tento klub urobili. Kormidlo 
v  klube preberá starostka 
obce Zuzana Máčeková 
a  všetci pevne veria, že 
spolu s  novým výborom 
nadviažu na  úspešnú 
prácu svojich predchodcov. 
Z  dôvodu nízkeho počtu 
hráčov klub neprihlásil 
mládežnícke družstvo 
dorastu, ale v Uhrovci bude 
popri A  mužstve fungovať 
jeho rezerva, ktorá sa zapojí 
do  8. ligy. Takto dostanú 
šancu hlavne mladí hráči 
končiaci v  doraste, ako 
aj hráči z  lavičky, resp. 
hráči na  hosťovaní v  iných 

kluboch. Káder A  mužstva 
bude praktický bez zmien. 
Tvorí ho v  súčasnej dobe 
18 hráčov. V  rezerve sa 
ráta s približne ďalšou pät-
nástkou hráčov. Ukončenie 
signalizoval z  pracovných 
dôvodov skúsený M. 
Opath, ktorý však určite 
pomôže rezerve. O  ostat-
ných   zmenách v  mužstve 
by som ešte nerád hovoril, 
pretože prípravné obdobie 
slúži okrem iného aj 
na  previerku vytipovaných 
hráčov, ktorých určite 
vyskúšame. De� nitívne asi 
mužstvo posilní staronový 
hráč Boris Baniat, ktorý sa 
vracia do Uhrovca z Tempa 
Partizánske. Taktiež sa 
intenzívne rokuje aj s  ďal-
šími hráčmi, ktorých mená 
však nateraz nebudeme 
zverejňovať. Konečný káder 
bude známy až tesne pred 
súťažou. 
 Uhrovský fanúšik túži 
po vyššej súťaži, je to reálne 
pri súčasných možnostiach 
klubu? 

Túžba fanúšikov je 
jedna vec a futbalová realita 
druhá. Budeme sa držať 
pri zemi a mať skromnejšie 
ciele. A ak by tá povestná 
motyka vystrelila a boli 
by sme na  konci súťaže 
na  prvom mieste, išli by 
sme ju určite vyskúšať. Cieľ 
v  Uhrovci pre tento nový 
ročník je rovnaký ako pred 
rokom. Hrať v  popredí 
tabuľ ky pekný futbal 
a hlavne baviť divákov. 

  (aj)

Mladí cyklisti PROefekt teamu 
Bánovce nad Bebravou sa zúčastnili 
Detskej tour Petra Sagana. V Považ-
skej Bystrici organizátori zaregis-
trovali 473 mladých cyklistov, čo je 
veľmi pekné číslo. Cyklistický oddiel 
z Bánoviec sa podľa roku narodenia 

predstavil vo viacerých kategóriách. Pretekov sa 
zúčastnili Jakub Gális, Denis Porubčan, Šimon 
Rusňák, Miroslav Drienik, Martin Soporský, Samuel 
Straška, Matúš Porubčan, Magdaléna Mikušová 
a Šimon Klačko. Preteky neboli z pohľadu umiestnenia 
pre klub dôležité. Sedem chalanov a  jedno dievča 
prišli predovšetkým zbierať skúsenosti. Niektorým sa 
hneď na prvýkrát podarilo urobiť slušný výsledok, čo 
trénerov a ich zverencov zaväzuje pracovať ešte svedo-
mitejšie, aby sa v septembri posunuli vo výsledkovej 
listine o niekoľko pozícii vpred. Potešujúcim faktom 
je, že ani jeden člen PROefekt tímu preteky nevzdal. 
V cieli bolo vidieť, že deti vydali na trati zo seba všetko 
a  išli na  hranicu svojich schopností. Samozrejme, 
veľká vďaka patrí aj rodičom, ktorí ich v športovom 
úsilí podporujú a  našli si čas prísť povzbudiť svoje 
ratolesti.  (rp,aj)

PROefekt Bánovce 
na Detskej tour 
Petra SaganaS ilový trojbojár Bánovčan Milan Gombár sa po troch mesiacoch opäť stal majstrom Európy. 

Kým koncom marca zvíťazil na súťaži bez podporných dresov, teraz naopak, dominoval 
na podujatí, kde sa trojbojári obliekli do podporných dresov. 

T atran Uhrovec v uplynulom ročníku 
skončil na peknom piatom mieste piatej 

ligy Severozápad, no domácich fanúšikov 
najviac potešil fakt, že sa stal najúspešnejším 
mužstvom jarnej časti. O jej zhodnotenie, 
príprave hráčov a ambíciách klubu na novú 
sezónu sme sa porozprávali s trénerom 
Milošom Šagátom.
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na facebooku 

 Kúpim ľudové kroje, iné staré textílie a  starožitnosti. 
Tel. 0902 708 047.
 Prijmem do  TPP vodiča MKD, podmienka VP 
sk. C,E, mzda podľa odjazdených km - 1 km/ 0,10 € 
+ základ, t. č. 0905/376 143.
 Hľadám barmana/ku, v  BN na  TPP mzda 650 € 
+ príplatky, t. č. 0915/725 849.

INZERCIA

Tričko mojich detských snov

Dovolenka ťažká na žalúdok

Mala som vtedy asi desať 
rokov. V  miestnej, dedin-
skej predajni textilu viselo 
na  vešiaku tričko mojich 
detských snov. Bielunké 
ako sneh - okolo výstrihu 
a na rukávoch - vyšité ružové 
kvietky. Cestou zo školy som 
sa chodila naň pozerať... 
a cestou domov som si nacvi-
čovala „formulky“, ktorými 
presvedčím mamu, aby mi ho 
kúpila. Vedela som, že to bude 
tvrdý oriešok. (Pripomínam 
- boli to roky sedemdesiate, 
keď ešte bavlnený textil mal 
svoju hodnotu). Až raz... vošli 
sme do  obchodu pre niečo 
iné - a  ja som hneď začala 
o  tričku. Mama povedala 
„nie!“- márne boli slzy, ako 
hrachy. Zasiahla predavačka 

- anjel z neba. „Milka, kúpte 
jej to tričko... viete ako dlho 
sem už kvôli nemu chodí?“ 
A  tak mama podľahla 
tlaku všetkých argumentov 
a vysnívané tričko mi kúpila. 
Opis pocitu môjho šťastia by 
zaplnil celé noviny.

Samozrejme, mohla som 
ho nosiť len do  školy, ale ja 
som jedného dňa zatúžila 
byť kvetinková aj poobede. 
Bol práve čas čerešní... a  tak 
sme sedeli u  kamarátky 
na  rebríku a  napchávali sa 
do prasknutia. A čo tak zobrať 
si nejakú zásobu so sebou?... 
kam s  nimi?... do  ovinutého 
trička! Ach, to sladké, bez-
starostné detstvo! Na mojom 
módnom kúsku zostali 
čerešňové f ľaky. Ako toto 

vysvetlím mame?... že som 
mala tričko oblečené vonku, 
po  škole... a  že som v  ňom 
nosila čerešne! Kamarátka 
dostala skvelý nápad - my tie 
fľaky vyperieme! U nej doma, 
oblečená v  jej tričku, ktoré 
tomu môjmu nesiahalo... 
nikam, som podľahla nádeji, 
že sa to podarí. Použili sme 
TIX, PALMEX aj AZÚR - ale 
f ľaky odolávali týmto, vtedy 
vychyteným značkám pracích 
prostriedkov. „Moja mama, 
biele veci, aby boli naozaj 
biele - vyvára.“ uviedla som 
príklad z  domácej praxe. 
Neviem, možno to bol 
hrniec na  nedeľnú polievku, 
v  ktorom sme to nešťastné 
tričko varili. Varili sme dlho... 
a  použili sme veľa, veľa... 

naozaj veľa prášku. Výsledok 
ale nebol uspokojivý - červené 
f ľaky zmodreli... ružové 
kvetinky vybledli a  tričko sa 
zmenšilo o dve veľkosti. Opis 
pocitu môjho nešťastia by 
zaplnil celé noviny.

Pravdupovediac, už si 
ani nepamätám, akú dohru 
malo toto čerešňovo - tričkové 
dobrodružstvo... veď som sa 
topila v slzách a zúfalstve. Nič 
na svete nemohlo byť pre mňa 
väčším trestom, ako fakt, že 
som prišla o milovaný kúsok 
môjho „šatníka“, v  ktorom 
prevládali „kúsky“ po mojich 
dvoch starších bratoch. 
O  tom, s  akou úctou dnes 
pristupujem k  prípravkom 
proti škvrnám, vám asi písať 
nemusím...  Zuzanka

Napísať vám môj letný 
„zážitok“ z  dovolenky ma 
„inšpirovala“ jedna štatistická 
štúdia, ktorú zverejnil minulý 
týždeň jeden, vraj najčítanejší 
denník. V štatistike sa okrem 
iného píše, o  koľko drahšie, 
resp. lacnejšie sú služby 
v dovolenkových destináciách 
oproti Slovensku. Snáď 
najviac mi zdvihla adrenalín 
informácia, že v  Chorvátsku 
sú reštauračné služby o  3 % 
lacnejšie ako u nás... Ja mám 
však úplne opačný zážitok.

Po  desaťročnom každo-
ročnom chodení k  Jadranu 
sme si po prvý raz s manželom 
sľúbili, že ideme na dovolenku 
bez polpenzie. Objednali sme 
si apartmán s  miniatúrnou 
kuchynkou, kde si môžeme 
uvariť ráno čaj, kávu, zaliať 
ovsené vločky – kedy chceme, 
cez deň v  horúčavách iba 

ovocie, či niečo drobné z plá-
žovej ponuky – aké chceme, 
a  na  večeru budeme chodiť 
do  reštaurácií. A  dáme si 
to, na  čo máme chuť, a  nie 
to, čo máme „zaplatené“. 
Vedeli sme, že porcia zmrz-
liny v  Chorvátsku stojí od  7 
do  10 kún (to je od  1 do  1,5 
eura ), čiže dva alebo trikrát 
toľko ako u  nás. Aké bolo 
naše „zdesenie“, keď ceny 
v  reštauráciách išli tento 
rok opäť hore. Najlacnejšiu 
pizzu sme našli za  45 kún 
(vyše 6 eur), morskú rybu sme 
najlacnejšiu jedli za  70 kún 
= 10 eur, špagety či čevabčiči 
75 – 85 kún... A  to sme tie 
najlacnejšie museli doslova 
hľadať. Bežná cena hlavného 
jedla sa pohybovala okolo 90 
– 100 kún = 11 až 13 eur. Tí, 
čo boli v Chorvátsku, mi dajú 
za pravdu...

Takže naša tohtoročná 
dovolenka sa predražila. 
A  navyše som pochopila, 
že najlepšie sa predsa 
len najem doma alebo 
v bánovských reštauráciách. 
V  chorvátskych  letoviskách 
sú reštaurácie preplnené 
a  na  voľné stoly čakáte. 
Kuchári tu svoju robotu 
doslova od� áknu. A tak sme 
každý večer menili (autom) 
mestečko i  rešturáciu, kde 
bola možnosť navečerať 
sa s  nádejou, že si novú 
„formu dovolenky“ predsa 
len užijem - nebudem variť 
a  nechám sa obskakovať... 
Keď som sa ani po piatykrát 
schuti nenajedla za  drahé 
peniaze, prešli sme aj 
na  „studenú“ stravu. Jedli 
sme radšej len tvrdé syry, 
pršut - šunku, zeleninu. 
O  dobrej teplej strave 

a  dobrej polievke (ktorá 
tu stojí 3 až 4 eurá) sa mi 
mohlo v  Chorvátsku iba 
snívať. Ku všetkému, k rybe 
i  rezňu zásadne podávali 
hranolky alebo špenát 
varený so zemiakmi, a neu-
veríte – na zeleninový šalát 
s  tuniakom v  trojhviezdič-
kovej reštaurácii som dostala 
tuniaka z  konzervy! A  to 
za  10 eur! Nu,ž sklamaná 
z  chorvátskej gastronómie 
som si po  príchode domov 
urobila poriadny vývar 
a  grilovanú zeleninu. Tam 
pri blankytnom Jadrane 
„povrče na žaru“ – zeleninu 
na grile mi „ohriali“ v pre-
pálenom oleji z  hranolkov. 
Fuj... Tohtoročná dovolenka 
mi bude ešte dlho predlho 
„ležať v žalúdku“... 

  sklamaná dovolenkárka

Letná ponuka aktivít v regióne v skratke
 4. augusta – V. Festival heligonkárov na  futbalovom 

ihrisku v Malých Hostiach
 5. augusta – Kultúrne leto v bánovskom mestskom parku 

s bánovskou skupinou � e Whisky
 11. augusta – Festival Jankov vŕšok žije – koncerty 

Tomáša Klusa so skupinou, Richerda Mullera so sku-
pinou, vokálnej skupiny Fragile...

 12. augusta – Kultúrne leto v mestskom parku - Divadlo 
pre deti Cililing s predstavením Kocúrom v čižmách

 18. augusta – X. jubilejná Držkovská držka – súťaž 
vo varení držkovej polievky s  bohatým kultúrnym 
programom v areáli Kultúrneho domu Horné Držkovce

 18. augusta – VIII. nočná súťaž hasičov v Rybanoch – 
začiatok o 21.00 h 

 19. augusta – Kultúrne leto v  bánovskom mestskom 
parku s folklórnym Seniorklubom Družba Trenčín

 22. augusta – Obývačka pod platanom na bánovskom 
námestí s  Martinom Danišom na  tému „mesto“ – 
začiatok o 17.00 h 

 25. augusta – Festival ľudových remesiel v Trenčianskych 
Tepliciach 

 25. augusta – Krasnejská haluška – súťaž vo varení halu-
šiek so super hosťami – Kollárovci, Kandráčovci, Lojzo, 
Moravanka... v areáli futbalového ihriska v obci Krásna 
Ves

 30. augusta – Obývačka pod platanom na  bánovskom 
námestí s  Dianou Mašlejovou na  tému „odvaha“ – 
začiatok o 17.00 h 

 5. – 26. septembra – výstava fotogra� í Romana Jedináka 
v MsKS 

 8. septembra – oslavy 760. výročia obce Uhrovec – 
sprievod obcou a bohatý kultúrny program



Naj rajčina, zemiak a cuketa!
Zdravá zelenina by mala tvoriť väčšinu našej 

stravy. A  takú si dopestujete najmä vo vlastnej 
záhradke. Naši čitatelia - Bánovčania sú veľmi 
dobrí záhradkári, preto si považujeme za  česť 
zviditeľňovať ich výsledky...

V  minulom roku naj 
rajčinu s  váhou 1151 g 
dopestoval Štefan Šuňal 
z Biskupíc (na foto), 1083 g 
mala rajčina Daše Micha-
ličkovej z ulice K Zornici, 
rovných osemsto gramov 
rajčina Pavla Žitňanského. 
Najväčší zemiak s  váhou 
939 g a  najväčšia mrkva 
s  váhou 510 g narástli 
v záhradke Branislava Grz-
nára v Malých Clievanoch. 

Redakcia Bánovských novín vyhlasuje aj pre rok 
2018 Bánovskú záhradkársku ligu opäť pre tri druhy 
zeleniny. Budeme súťažiť o najväčšiu rajčinu, o najväčší 
zemiak a o najťažšiu cuketu (nie tekvicu). Vyzývame 
preto záhradkárov, aby sa do  redakcie Bánovských 
novín (na námestí v sídle BTV) prišli pochváliť osobne 
alebo zavolali na  0948  602  422 alebo zamejlovali 
na noviny@kulturabn.sk! Zeleninu odvážime priamo 
v  redakcii. Každý týždeň alebo každý druhý, až 
do októbra, budeme zverejňovať troch najúspešnejších 
záhradkárov z každej komodity. A kto bude chcieť, aj 
s fotkou a dopestovanou úrodou. Výsledky záhradkár-
skej ligy vyhlásime aj verejne na Bánovskom jesennom 
jarmoku. (Veríme, že Bánovská záhradkárska liga 
zaujme aj sponzorov.) Jedinou podmienkou je, že zele-
nina musí pochádzať z územia mesta Bánovce a jeho 
prímestských častí!  redakcia

Bánovská 
záhradkárska liga

Napíšte nám aj vy svoje letné zážitky a príbehy z dovolenky!
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabunuteľných 

príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými. Zistili sme, 
že v posledných troch rokoch práve Vaše príspevky, milí Bánovčania, patria v dovolenkovom období v Bánovských novinách 
k najčítanejším. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. Radi Vám s písaním 
pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na adresu noviny@kulturabn.sk.  redakcia
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Vedúci predajne
Pokladník/predavač
Ponúkame: práca v rozvíjajúcej sa 
spoločnosti – možnosť kariérneho 
postupu, základná hrubá mzda od 610 € + prémie, 
nadštandardná hodnota stravných lístkov 4,20 €/
deň, atraktívne zľavy na zamestnanecké nákupy, 
prepracovaný systém zaškolenia a interného 
vzdelávania, rovnaká mzda pre mužov i ženy, 
fl exibilita v rámci Slovenska vďaka širokej a stále 
sa rozrastajúcej sieti predajní.
Náplň práce: obsluha a poradenstvo zákazníkom, 
práca na pokladni, príjem tovaru a jeho prezentácia, 
precenenia a presuny tovaru, účasť na inventúre, 
priebežné dopĺňanie tovaru zo skladu, zodpovednosť 
za poriadok a čistotu na predajni, jej celkový vzhľad, 
prevencia proti krádežiam.
Požadujeme: chuť zdokonaľovať sa, 
komunikatívnosť, samostatnosť a zodpovednosť, 
vysoké pracovné nasadenie, profesionálne 
vystupovanie, loajalita voči kolegom 
a zamestnávateľovi, vzťah k obchodu a móde, 
ochota k fyzickej práci.
Lokalita: Bánovce nad Bebravou 
Svoj životopis zašlite na adresu praca@pepco.eu

XI. Memoriál Viliama Peťovského
pre mládež i pred dospelých hasičov

Oby vatelia Dolných 
Ozoroviec venujú množstvo 
svojho voľného času a  úsilia 
dobrovoľnému hasičstvu. 
O tom, že to nie je iba aktuálny 
stav, svedčí aj hasičská súťaž, 
ktorá je venovaná pamiatke 
svojho rodáka Viliama Peťov-
ského. Už po jedenásty raz 
bol zorganizovaný Memoriál 
na jeho počesť. Tentokrát sa 
tu stretli všetci dobrovoľní 
hasiči v sobotu 14. júla. Úvod 
patril detskej súťaži Plameň, 
v ktorej si sily zmeralo takmer 
päťdesiat tých najmladších 
dobrovoľných hasičov. Spo-
medzi nich sa napokon naj-
lepšie v kategórii 5-členných 
dievčat darilo Kanianke, 
medzi 8-člennými dievčatami 
bola najlepšie družstvo Šišbi-
chava. Najlepším 5-členným 
chlapčenským družstvom sa 
stala Lehota pod Vtáčnikom 
B a  najlepším 8-členným 
družstvom bola Kanianka. 
Práve chlapci z  Kanianky si 
napokon odniesli aj putovný 

pohár, ktorý im osobne 
odovzdala manželka Viliama 
Peťovského, Mária Peťovská. 
V  popoludňajších hodinách 
o� ciálne otvorili prítomní aj 
súťaž dospelých. Na oboch 
úvodoch sa zúčastnili aj 
členovia rodiny Viliama 
Peťovského, ako manželka, 
tak aj dcéra Darina a  syn 
Richard. Snahu o zachovanie 
pamiatky na tohto význam-
ného človeka podporila aj 
župa. Poslankyňa TSK a MsZ 
Rudolfa Novotná odovzdala 
predsedníčke občianskeho 
výboru Márii Peťovskej 
symbolický šek na šesťsto 
eur, ako príspevok na zorga-
nizovanie tohto podujatia. Po 
o� cialitách sa už naplno do 
súťaženia pustilo aj šesť druž-
stiev dospelých. Spomedzi 
mužov boli najlepšie Tesáre 
a Podlužany a u žien sa darilo 
Dvorcu a Rybanom. Medzi 
veteránmi sa stali víťazmi 
muži z  Jerichova a  ženy zo 
Šišova.  (dk)


